
 

  
 
 

Referat Studienævn for Pædagogik  
 
 
Dato og tidspunkt: 10. juni 2020, kl. 9:30 – 11:30 
Lokale: Skype 
Til stede: Ane Qvortrup (AQ), Anitta Rher (AR), Finn Wiedemann (FW), Hanne Holmskov Jør-

gensen (HHJ), Lars Frode Frederiksen (LLF), Maria Juul Petersen (MJP), Michael 
Paulsen (MP), Betina Signe Christiansen (BSC) 

Afbud fra: Terese Kjær Rasmussen (TRK) 
Referat sendt til  
orientering til: Per Krogh Hansen  
Referent:  Dorte Cohrt Nebel 
 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 10. juni 2020 
2. Godkendelse af referat af 13. maj 2020 
3. Meddelelser (10 min) 

a) Studienævnsformanden 
b) Vicestudieleder 
c) De studerende 
d) Sekretariatet 

4. Merit- og dispensationsansøgninger – SAGA (10 min) 
5. Sager til behandling eksamen 
Ingen sager til behandling  
6. Sager til behandling studieordninger 
Ingen sager til behandling  
7. Sager til behandling kvalitetspolitikken (30 min) 

a) Samarbejde med aftagere (årshjul) 
Studienævnet forholder sig løbende til antallet af studerende, der gennemfører et projektorien-
teret forløb eller lign.  
Studienævnet forholder sig løbende til relevante samarbejder med aftager om studierelaterede 
aktiviteter. 

b) Handleplan Master i Gymnasiepædagogik (bilag)  
c) Årsberetning 2019 Censorkorps for Kulturstudier (MBU) (bilag) 
d) Årsberetning 2019 Censorkorps for Gymnasiepædagogik (bilag)  
e) Årsberetning 2019 Censorkorps for Generel Pædagogik (bilag)  

8. Andre sager til behandling (50 min) 
a) Høring: Tiltag 3 i nyt fælles koncept for evaluering af uddannelseselementer (bilag)  
b) Ønsker til ændringer af eksisterende uddannelser (bilag)  
c) Studiestartsprogram 2020 Bachelor 
d) Studiestartsprogram 2020 Kandidat  
e) Godkendelse af Oversigt over praksis for merit og forhåndsmerit (bilag)  

9. Sager til behandling undervisning (20 min) 
a) Valgfag fra fællesudbud på Kandidaten E20 (bilag)  
b) Valgfag fra fællesudbud på Bacheloren E20 (bilag)  
c) Undervisningsevaluering: Pædagogisk teori 2 
d) Undervisningsevaluering: Videnskabsteori  
e) Undervisningsevaluering: Sprogtilegnelse 2 
f) Undervisningsevaluering: Teoretisk sprogvidenskab 2 
g) Undervisningsevaluering: Dansk som andetsprog i institutionelle sammenhænge  
h) Undervisningsevaluering: Analysemetoder i anvendt sprogvidenskab  
i) Undervisningsevaluering: Vidensformer i pædagogisk arbejde 
j) Undervisningsevaluering: Etik og værdier 
k) Undervisningsevaluering: Forskningsmetoder (deltid) 

10. Eventuelt 
 
 

Humanistisk Fakultet 
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Dato: 10. juni 2020 
 
Sagsnr.: 20/683 

 
 

http://www.saga.sdu.dk/
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43570/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43586/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43582/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43594/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43578/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/41831/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43610/report
https://eval.sdu.dk/questionnaire/43622/report


 

 Side 2 

 
 
Ad pkt. 1 
Dagsorden for mødet 10. juni 2020 blev godkendt.  
 
Ad pkt. 2 
Referat fra møde 13. maj 2020 godkendt via skriftlig høring.  
 
Ad pkt. 3 

a) Formanden: 
- Orienterede om, at Anitta Reher er ansat som ny studie-

mentor.  
- Oplyste, at studierne er blevet bedt om at fremsende ”Plan 

B” i forhold til on-line undervisning i E20 inden den 15. juni 
2020, de det ikke er afgjort om der kan undervises normalt 
efter sommerferien.  

- Informerede om, at det ene valgfag på kandidaten, Æste-
tik, leg og kreativitet i pædagogisk belysning ikke bliver op-
rettet i E20 pga for få tilmeldinger. Det er endnu ikke be-
sluttet om valgfaget Didaktik og faglighed udbydes. De be-
rørte studerende får snarest besked herom. Valgfaget Le-
delse af projekter i organisationer bliver oprettet.  

- Oplyste, at der er lagt om opslag om faglige vejledere ud 
FB-gruppe for kandidatuddannelsen, ingen har dog endnu 
meldt sig, HHJ og AR vil hjælpe initiativet i gang.  

- AQ orienterede om en undersøgelse af undervisning (på 
folkeskoler og gymnasier) under COVID-19. Det er primært 
en erfaringsopsamling. Undersøgelsen skulle gennemføres 
meget hurtigt og inkluderer derfor ikke selve eksamensaf-
vikling men selve undervisningen og forberedelsen til eksa-
men. 

b) Vicestudieleder:  
- Oplyste, at program for studiestarten er planlagt i forhold 

til fysisk fremmøde. Tutorerne er midt i eksamen og hvis 
der skal ske ændringer i programmet, vil det først blive 
planlagt efter eksamensperioden. 

c) Studerende:  
- Efterspurgte oplysninger om hvilken platform mundtlige 

eksamener bliver afholdt over. Nogle studerende er i tvivl. 
BSC vil sende informationer ud senest sammen med eksa-
menslister.  

d) Sekretariatet havde ingen meddelelser.  
 
Ad pkt. 4 
Der blev behandlet 3 ansøgninger. Se fortroligt referat.  
 
Ad pkt. 5 
Ingen sager til behandling 
 
 



 

 Side 3 

Ad pkt. 6 
Ingen sager til behandling  
 
Ad pkt. 7 

a) Punktet er udsat til næste møde (19.08.2020) 
b) LFF gennemgik handleplanen og nævnte at der stadig arbejdes 

videre med fx undervisningsevalueringer (der er pt nyt koncept 
i høring i studienævnene), markedsføring, rekruttering, samt 
mindskelse af frafald. Studienævnet besluttede ikke at iværk-
sætte særlige initiativer for uddannelsen og tog punkterne i 
handleplanen til efterretning.  

c) Årsberetning 2019 Censorkorps for Kulturstudier blev taget til 
efterretning.  

d) Årsberetning 2019 Censorkorps for Gymnasiepædagogik blev 
taget til efterretning.  

e) Årsberetning 2019 Censorkorps for Generel Pædagogik blev 
taget til efterretning.  

 
Ad pkt. 8 

a) Studienævnet drøftede kort høringen og det blev besluttet at 
man til 2 Fælles spørgsmål vælger a, dog gør studienævnet op-
mærksom på, at der er to spørgsmål indeholdt under Formål; 
det sidste bør slettes, og at man til 3. Efterbehandling vælger b 
– at der ikke udregnes en fælles score. Studienævnet bemær-
ker, at der er tale om både en høring af og afstemning om fæl-
les koncept, der afgøres på flertal mellem studienævnene.  

b) Studienævnet besluttede ikke at indmelde ønsker om ændrin-
ger af eksisterende uddannelser.  

c) Studienævnet godkendte det foreliggende studiestartsprogram 
for bacheloruddannelsen. Såfremt studiestart ikke må gen-
nemføres fysisk pga COVID-19, vil der blive udarbejdet et nyt 
program. Der er taget hensyn til de af fakultetet udmeldte ret-
ningslinjer.  

d) Der foreligger ikke endnu et program for studiestart på kandi-
datuddannelsen.  

e) Studienævnet havde ingen ændringer til Oversigt over praksis 
for merit og forhåndsmerit.  

 
Ad pkt. 9 

a) Studienævnet godkendte de af studielederen valgte valgfag på 
kandidatuddannelsen.  

b) Studienævnet godkendte de af studielederen valgte valgfag på 
bacheloruddannelsen.  

c) Indledningsvis ønskede MP samlet at gøre rede for evaluerin-
gerne for så vidt angår bachelorfagene. De viser generelt og 
gennemgående begrænset fremmøde i on-line undervisningen 
under COVID-19. Det må derfor formodes, at de studerende er 
dårligere forberedte til eksamen end tidligere og det kan der-
for forventes, at der bliver udfordringer i forhold til øget fra-
fald og højere dumpeprocenter og ikke mindst progression i 



 

 Side 4 

uddannelsen. Der er forskellige erfaringer med den digitale un-
dervisning, flere undervisere har været positive, dog har meget 
få studerende fulgt undervisningen, hvilket er bekymrende. De 
studerende, der har fulgt on-line undervisningen har dog været 
forholdsvis positive. 
Pædagogisk teori 2: Godkendt uden yderligere bemærkninger  

d) Videnskabsteori: Godkendt uden yderligere bemærkninger 
e) Sprogtilegnelse 2: Godkendt uden yderligere bemærkninger  
f) Teoretisk sprogvidenskab 2: Godkendt med bemærkning om at 

både corona og et i semesteret sent underviserskifte har givet 
frustrationer.  

g) Dansk som andetsprog i institutionelle sammenhænge: God-
kendt uden yderligere bemærkninger. 

h) Analysemetoder i anvendt sprogvidenskab: Godkendt uden 
yderligere bemærkninger  
Afslutningsvis nævner MP, at flere har nævnt, at der er for me-
get feltarbejde tidligt i uddannelsen og at dette tages op på 
møde i undervisergruppen i august.  

i) Etik og værdier: Godkendt med bemærkning om at underviser 
mangler at kommentere på at anvendelsesdelen mangler.  

j) Vidensformer i pædagogisk arbejde: Godkendt med bemærk-
ning om, at undervisere har taget kommentarer til efterret-
ning.  

k) Forskningsmetoder (deltid): Godkendt med bemærkning om at 
følgerne af corona har berørt de studerende mere end forven-
tet.  
Afslutningsvis oplyste FW, at der i undervisergruppen bliver af-
holdt møde, hvor bl.a. sammenhæng mellem fagene og uddan-
nelsens i sin heltid og ikke mindst on-line undervisning tages 
op.  

 
Ad pkt. 10 
FW ønskede alle en god sommer.  
 
Næste møde afholdes den 19. august 2020, kl. 9:30 -11:30. Det er 
endnu ikke besluttet om mødet afholdes fysisk eller via Skype.  

 
 

 
Finn Wiedemann  
Studienævnsformand            /           Dorte Cohrt Nebel 
             Studienævnssekretær 
 
 


